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„Csak az a kérdés, hogy amikor az Emberfia eljön, talál-e hitet a földön?”(Lukács 

evangéliuma, 18. fejezet) 

 

2023. április 01. ÖREGDIÁK LELKINAP 

Sajnos egyre nehezebb és egyre korábban kell atyát keresni, aki vállalni tudja a lelkinapok 

elmélkedéseit és szentmiséjét. Idén későn eszméltem, de szerencsémre Gyöngyösről fr. Szász 

Zsombor atya megértette szorult helyzetemet és vállalta.  

Délutáni vendégünk Mericske Zoltán tanár úr volt, aki tanított pár évet a gimiben, mint 

énektanár a hetvenes-nyolcvanas években. Rendkívül színes egyéniség. Zenélt a Bergendiben, 

filmzenéket írt, rendszeresen láthattuk a TV-ben, nem ritkán jópofa reklámokba. Mai napig 

egy kedves bohém zenész. De nem csak zenész. Nagyon mély érzésű ember, tele szeretettel 

Isten és mások irányába és ezt mind szavakban, mind tettekben ki is fejezi.  Tanár ember is. A 

Szent István Király Zeneművészeti Szakgimnázium Ütős Tanszakának a vezetője. Csodát 

művel ott a fiatalokkal. 

Előadása egy gyönyörű tanúságtétel volt a hitről és az Istenbe vetet bizalomról. 

   

 

BALLAGÁS 

Az utóbbi években az egyesületünk részéről nem hangzik el beszéd. Helyette a pár éve 

bevezetett „Ballagási Emlék” füzetet kapja meg minden végzős, amiben benne  vannak az 

elhangzott beszédek, és fotók. Mind ez egy formailag és tartalmilag is igényes kiadvány 

formájájában jut el a bankett napján minden tizenkettedikeshez és az osztályfőnökök is 

megkapták. Ebben benne van a mi, el nem hangzott beszédünk, és pár gondolat az 

egyesületünkről is.  

 

 

 

2023. május 11.KÖZGYŰLÉS és május20.MEGISMÉTELT KÖZGYŰLÉS 

Szokott módon húsvét utánra raktuk úgy, hogy a törvényi határidőn belül minél később 

tartsuk meg. 

Ahogyan az megszokott, csak a megismételt közgyűlés tudtuk érvényesen megtartani. A 

jelenlévők a beszámolókat jóváhagyták.  

 

2023. ÖREGDIÁK KIRÁNDULÁS 

 

Idén a kirándulás célpontja a Körös vidéke volt. Állomásaink: Tápiószele, Lakitelek, Szarvas, 

Szabadkígyós, Gyula, Kiszombor, Makó sok kulturális programmal, amit végül Szegeden 

László atyánál zártunk. Az éjszakákat Szarvason illetve Makón töltöttük.. 

  

 

2023. szeptember 16. CSALÁDI KIRÁNDULÁS 

 

Kirándulásunkat a Hétkápolna búcsújáró helyen kezdtük. A templom azon a helyen épült fel, 

ahol az a templom állt, amit Szent László és Géza király a Mogyoródi csata emlékére állított. 

A kis templom mellett egy szabadtéri „templomot” felépítettek, szószékkel és oltárral. Innen a 



Memento Mori múzeumba mentünk, ahol a fehérek templomában megtalált múmiák 

történetével ismerkedtünk meg. 1994-ben Vácon, a Domonkos templom helyreállítási 

munkálatai során bukkantak rá arra a kriptára, amelyben 262, többnyire jó állapotú színes, 

díszített koporsót találtak. A különleges klímának köszönhetően jó állapotban fennmaradt, 

spontán mumifikálódott váci polgárok testei nyugodtak. A koporsó felirata alapján 

azonosították az elhunytakat és a múzeum személyes történetüket tárta elénk. Ebédünket a 

püspökség újonnan megnyitott látogató központjában fogyasztottuk el. Ebéd után látogatást 

tettünk a nagyközönség számára megnyitott püspöki palotában. A kirándulásunkat a ferences 

templomban fejeztük be, ahol Varga Zsolt piarista atya tartott szentmisét számunkra. 

 

 

2023. szeptember 30. SZENT FERENC NAP 

László atya idén ünnepelte pappá szentelésének 50. évfordulóját. Még a Szegedi kirándulás 

során kértük meg a lelkinap megtartására. Boldogan vállalta, de gyorsan kiderült, hogy a 

kitűzött időpont nem alkalmas a számára. Még elég időnk volt, így a mi alkalmazkodtunk 

atyához, és egy héttel előbbre hoztuk a programot. Igyekeztünk a változást mindenkihez 

eljuttatni, de sajnos mégis akadtak akik lemaradtak róla. 

Nem hívtunk külön vendéget. Az ebéd után László atyával ültünk le beszélgetni. Kifaggattuk 

az életéről: a papi pályájáról, a gimnáziumi évekről, Kárpátaljai misszió kezdeteiről, és 

mindenről, ami csak az eszünkbe és az eszébe jutott. 

Nem csak tartalmas, de rendkívül vidám napot töltöttünk vele az iskolában. (A szentmise és a 

beszélgetés megvan felvételen. Ha esetleg valaki szeretné elkérni jelezze.) 

 

 

 

2023. november 18. REQUIEM AZ ÖSSZES RENDEK ELHUNYT TANÁRAIÉRT ÉS 

DIÁKJAIÉRT  

A szentmisét P. Holczinger Ferenc SJ jezsuita atya koncelebrálta, aki Miskolcról utazott fel 

erre az alkalomra. Házigazda, mint az már évek óta szokásos, Milán atya volt. 

Idén a rendezvényünket követő agapé a korábban megszokott színvonalat hozta, de anyagi 

okokból visszatértünk a saját készítésű szendvicsekhez. A sok szorgos kész rövid idő alatt 

több száz szendvicset készített, a vendégek részére. Érdemes volt. Sokan voltunk és sokáig 

beszélgettünk, nem csak Ferences, hanem más szerzetesi iskolák egykori diákjai is. 

 

 

2022. november 26. CZÁJA MÁTYÁS KOSÁRLABDA EMLÉK KUPA újra. 

Nem halt el, csak szunyókált. Most végre újra ébredt és öt csapat részvételével újra döngött a 

kosárlabda a Czája Kupán a tornateremben. 16 évvel ezelőtt is így indult. Akkor a legidősebb 

csapat 40 plusszos volt, most a 30-as korosztályból került ki. De ők sem bírták a tempót a 

Sólyom testvérekkel, akik „leiskoláztak” mindenkit. Sajnos az iskolaválogatott nem tudott 

jelen lenni, de jövőre biztosan ők is jönnek.  

 

Augusztus 5-én ünnepelte László atya pappá szentelésének 501. évfordulóját. Páran Szegeden 

is ott voltunk de szeptember 10-én Pasaréten már sok egykori diákja köszöntötte a ½ 12-es 

szentmise után a rendezvényház nagytermében. 

 



 Szeptember 29. SZITA szervezésében lehetőségünk nyílt találkozni Filipe Farelo-val az 

Európai Jezsuita Diákszövetség (ECJA) elnökével. A beszélgetésen és az azt követő ebéden 

Prekovits András képviselte az egyesületünket. (beszámolója a lapban olvasható) 

 

 

 

A nyári hónapoktól eltekintve minden hónapban tartottunk vezetőségi ülést, haladva a kor 

szellemével rendre „online üzemmódban”. 

Idén, ahogyan ez már az anyagi korlátaink miatt szokássá vált csak egy alkalommal jelent 

meg a Ferences Körlevél rendes száma.  

 

Húsvét előtt, adjuk ki mindig a közgyűlési meghívót, ami azért mégis csak egy kicsit több, 

mint pusztán egy meghívó. Néhány gondolatot és hasznos, fontos információt mindig 

csatolunk a kötelező formula mellé. 

 

Köszönetet kell mondani mindazoknak, akik ezeknek a programoknak, eseményeknek a 

megszervezéséhez sok-sok munkával és lelkesedéssel járulnak hozzá.  

 

 

Tisztelettel: 

                  Vörös Balázs 

              Elnök 


